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Otepää Gümnaasiumi hoolekogu 03.12.2024 koosoleku päevakord: 

 

1. Otepää Gümnaasiumi hoolekogu hea tava tutvustamine 

Ettekandja: hoolekogu esimees Triin Kalda 

2. HTM-i järelevalve tagasiside (õppekavad, tugispetsialist)  
Ettekandja: direktor Maire Murumaa 

3. Arvamuse andmine kooli õppekava muudatusele hindamise osas 

Ettekandja: õppejuht Ülvi Kann 

4. Programmitegevus- "Tõenduspõhise ja õppija arengut toetava 
kvaliteedijuhtimise edendamine üldhariduses"- Teaduspõhiselt arendatud kool 
ehk TARK KOOL  

Ettekandja: direktor Maire Murumaa 

5. Arvamuse andmine eelarveprojektile  

Ettekandja: direktor Maire Murumaa 

Kaasettekandja: HEV koordinaator Ain Laane 

6. Ülevaade KiVa programmi arengust ja kiusujuhtumitest Otepää Gümnaasiumis 

Ettekandja: direktor Maire Murumaa 

7. Eelmise hoolekogu teemad  

8. Uued teemad ja küsimused järgmiseks koosolekuks  

 



Hoolekogu esimees Triin Kalda tegi ettepaneku kinnitada päevakord. 
 

Otsustati kinnitada päevakord (poolt – 7, vastu – ei ole, erapooletuid – ei ole). 

 

 

1. Otepää Gümnaasiumi hoolekogu hea tava tutvustamine 

 

Otepää Gümnaasiumi hoolekogu hea tava saadeti kõigile liikmetele tutvumiseks 
elektrooniliselt. Hoolekogu esimees teeb laekunud ettepanekute põhjal vajalikud muudatused. 
Hea tava võiks kujuneda meie koostöödokumendiks, mida täiendatakse õppeaasta jooksul 
saadud ettepanekute alusel. 

 

 

2. HTM-i järelevalve tagasiside (õppekavad, tugispetsialist)  
 

Direktor Maire Murumaa andis ülevaate HTM-i järelevalve tagasisidest. Õppekavadele ja 
üldhariduse ainekavadele palus kool tähtaja pikendust. Kogu protsess vajab süvenemist, 
koostööd ja menetlemise ring võtab samuti aega.  
 

Logopeedi koht on täidetud. Otepää Gümnaasiumis alustas tööd logopeed Margit Aigro 0,35 
töökoormusega ja koolis kohapeal töötab ta reedeti. Alustatud on esimeste klassi õpilaste 
vaatlustega. Logopeed soovib end kurssi viia, kuidas meie kooli süsteem töötab ja vestelda 
õpetajatega. Samuti on meie kooli eripedagoog Krista Aigro on ühe hindamise teostanud 
esimeste klasside puhul. Nende laste juurde, kes on otsusest tuleneval teenusel, jõutakse 
jaanuaris.  

 

Hoolekogu esimees tegi ettepaneku jaanuaris toimuval hoolekogu koosolekul tutvustada HTM-

i tagasisidele koostatud tegevuskava. 

 

Otsustati, et jaanuari hoolekogu koosolekul arutatakse HTM-i tagasiside põhjal 
koostatud tegevuskava (poolt - 7, vastu - ei ole, erapooletuid - ei ole). 

 

 

3. Arvamuse andmine kooli õppekava muudatusele hindamise osas 

 

Õppejuht Ülvi Kann andis ülevaate kooli õppekava muudatustest hindamise osas. Nii põhikooli 
kui gümnaasiumi õppekavades tehti ümber punkt ebaausate võtete kasutamisest tulenev 
hindamise osa. Gümnaasiumi osas tuleb anda võimalus, et õpilasel võib puududa hinnang 
kolme ja enama õppeaine ning enam kui poole kursuste kohta, tingimusel, et need saab 
täiendava õppetöö käigus järele vastata. Esimeste klasside õpetajad tegid ettepaneku jätkata 
sõnaliste kirjeldavate hinnangutega, tagasisidega kuni esimese klassi lõpuni. Õppenõukogus 
otsustati, et esimeste klasside õpetajad saavad ise otsustada hindamise üle. Paralleelklassid 

teevad ühtselt.  
 

Hoolekogu esimees Triin Kalda tegi ettepaneku teha otsus, et koolis on ühtne süsteem.   
 

Otsustati kevadel uuesti arutelusse võtta ja viia kooliperes küsitlus läbi (poolt - 7, vastu - 

ei ole, erapooletuid - ei ole). 

 



4. Programmitegevus- "Tõenduspõhise ja õppija arengut toetava kvaliteedijuhtimise 
edendamine üldhariduses"- Teaduspõhiselt arendatud kool ehk TARK KOOL  

Direktor Maire Murumaa andis ülevaate programmitegevusest TARK KOOL. Meil käisid 
seirajad majas – Erli Konkar ja Anne Raam. Arutati läbi, mis see programm on ja kuhu liigume. 
Antud programmi kõrval on käivitatud ka teine programm, mis tegeleb hindamisega, aga 

sellega liitume kui esimene tehtud. Koos käiakse viie kooliga, toimuvad koostööpäevad 
erinevate teemadega. Õpitakse üksteiselt ja meil on ka mentor, kes toetab meie tegevust. 20. 
detsembril anname ülevaate enda teadmistest meeskonnale.  
 

Otsustati, et pärast veebruari tuleme hoolekogus selle teema juurde tagasi. 
 

5. Arvamuse andmine eelarveprojektile  

 

Direktor Maire Murumaa sõnas, et eelarve projekt sai kokku. Otepää Gümnaasiumi rida ongi 

palga- ja majanduskulud. Palgafondi on vähendatud ja sellega seoses võib jänni jääda 
abiõpetaja palkamisega. HTM eraldab 10 miljonit arvutiparkide soetamiseks. Meie kool loodab 
toetust saada. KiVa 5000€ on eelarvesse sisse pandud. Koostööd tehakse Valgamaa 

Arenguagentuuriga, kellele koostati projekt ja selle eest saab omaosaluse tasuda.  

 

Otsustati, et eelarves ei ole mõistlik tööjõukulusid vähendada (poolt: 7, erapooltuid: 0, 
vastu: 0) 

 

Hoolekogu esimees juhtis tähelepanu, et esialgse eelarveprojekti arutelu peab toimuma 
augustikuus. Hoolekogu nõustus. 
 

 

6. Ülevaade KiVa programmi arengust ja kiusujuhtumitest Otepää Gümnaasiumis 

Ettekandja: direktor Maire Murumaa 

Kaasettekandja: HEV koordinaator Ain Laane 

 

Direktor Maire Murumaa esitas ülevaate KiVa programmi arengust. 22. novembril saadi KiVa 
programmilt positiivne tagasiside. Edasistes plaanides on 12. detsembril toimuvad 

meeskonnaintervjuud. Kaks õpetajat on avaldanud soovi liituda KiVa meeskonnaga. 
HEV koordinaator tutvustas ülevaadet Otepää Gümnaasiumis esinenud kiusujuhtumitest. 
Kiusamise teemal on õpetajatel keeruline terviklikku pilti omada. 
 

Ülevaade kiusujuhtumitest kooliastmete lõikes: 
• Esimene kooliaste: Kiusamine on peamiselt füüsiline, näiteks kinnihoidmine, 

lükkamine ja teiste asjade äravõtmine. Probleemsed kohad on garderoob ja tualetid. 
Vaimse kiusamise vormidena esineb halvasti ütlemist, näpuga näitamist ja solvavaid 
käemärke. 

• Teine kooliaste: Levinud probleemid on üksteise katsumine ja liikumise takistamine, 
eriti poiste vahel. Õppekäikudel esineb sagedasi juhtumeid, sealhulgas solvavate 
nimede ja käemärkide kasutamist ning välimuse kommenteerimist. Samuti täheldatakse 
naeruvääristamist, näiteks pilkudega, kui õpetaja kedagi küsitleb. 

• Kolmas kooliaste: Kiusamine väljendub tõrjutuses, kus teatud õpilased jäetakse 
kõrvale. Esineb koolikottide jalaga löömist, kui need on maas, ja tüdrukute seas 
välimuse kommenteerimist. Probleemiks on ka filmimine ja jäädvustuste jagamine. 

• Gümnaasiumiaste: Peamiseks murekohaks on tõrjutus ja sotsiaalne väljalülitamine. 
 



Kiusamise teemal plaanitakse koostöös sotsiaalpedagoogiga viia läbi põhjalikum uurimine 
õpilaste seas. Selgus, et aineõpetajad on kiusujuhtumitest sageli halvasti informeeritud, samas 
kui klassijuhatajad on nende probleemidega paremini kursis. 

Kui kool liitub KiVa programmiga, siis viiakse kevadel KiVa programmi raames koolipere 

seas läbi küsimustik-uuring, et saada täiendavat tagasisidet ja kaardistada probleeme. 
 

 

7. Eelmise hoolekogu teemad  

 

Eelmisel hoolekogu koosolekul otsustatud korrapidajate märgistamine ja graafiku kooli 
seintele paigutamine on teostatud. Samas jäi profiilipiltide lisamine Stuudiumisse ajapuuduse 
tõttu veel tegemata. 
 

 

8. Uued teemad ja küsimused järgmiseks koosolekuks  

 

8.1. HTM-i tagasisidele tegevuskava   

8.2. Kodukorra muudatused  

 

Järgmine koosolek toimub 07. jaanuar 2025. a kell 16.00 

 

 

 

 

 

 

 

  Triin Kalda        Grete-Ann Tadolder-Saar 

  Juhatas                  Protokollija 

  /allkirjastatud digitaalselt/                                                 /allkirjastatud digitaalselt/ 


